
 
 

ACTA DE SESSIÓ DEL GRUP D’IMPULS DE LA LÍNIA ESTRATÈGICA 2: SERVEIS A LES PERSONES, TALENT I 
EMPRENEDORIA 

 

Identificació de la sessió 

Número de sessió: 3 

Data: 28 de febrer de 2017  

Hora d’inici: 9 h / Hora d’acabament: 11.15 h 

Ubicació: sala de comissions del Consell Comarcal de les Garrigues 

 

Hi assisteixen: 

‐ Antoni Villas, president del Consell Comarcal de les Garrigues i alcalde de Juneda 

‐ Jordi Sarlé, cap de l’Àrea de Serveis Socials del Consell Comarcal de les Garrigues 

‐ Tere Garsaball, coordinadora dels Serveis Socials del Consell Comarcal de les Garrigues 

‐ Antoni Mateus, president de la Fundació de Serveis de Suport i de Talma 

‐ Josep M. Solé, director de Talma 

‐ Montse Aixalà, directora de la Residència de les Borges Blanques 

‐ Isidre Pinyol, coordinador del Pla estratègic del Consell Comarcal de les Garrigues 

‐ Antoni Bressolí, president del Consell Consultiu de la Gent Gran de les Garrigues 

‐ Josep Mª Magrinyà, gerent de la Residència Municipal de Juneda 

‐ Marta Peiró, coordinadora de Joventut del Consell Comarcal de les Garrigues  

‐ Núria  Poch,  coordinadora  del  projecte  innovador  Articulació  de  la  Plataforma  de 
Serveis de Proximitat a la Gent Gran de les Garrigues 

‐ Rosa López, en representació del CAP 
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S’ha excusat d’assistir‐hi: 

Meritxell Batlle, directora del CAP de les Borges Blanques 

 

 

Ordre del dia 

1. Lectura i aprovació de l’acta de la sessió anterior. 

2. Estat actual del projecte Articulació de la plataforma de serveis de proximitat a la gent gran 
de les Garrigues. 

3. Projecte núm. 8: Joves al capdavant: formem‐nos, treballem i vivim a les Garrigues. 

4. Precs i preguntes. 

 

Desenvolupament de la sessió 

El senyor Isidre Pinyol obre la sessió recordant la metodologia de treball acordada a l’anterior 
reunió,  la qual consisteix a realitzar  la convocatòria, enviar  i penjar  l’acta de  la reunió al web 
del  Pla  estratègic  (www.lesgarriguesfentcami.cat)  i  arribar  a  uns  acords  per  a  la  propera 
reunió.  

 

1. Lectura i aprovació de l’acta de la sessió anterior 

Els membres del Grup d’Impuls aproven l’acta de la sessió anterior.  

 

2. Estat actual del projecte Articulació de  la plataforma de  serveis de proximitat a  la 
gent gran de les Garrigues 

La senyora Núria Poch explica les accions dutes a terme del projecte en qüestió. Comenta que 
es  troba  en  la  primera  fase:  “Diagnosi  de  necessitats  d’atenció  a  la  gent  gran  i  detecció 
d’oportunitats d’ocupació”. Explica que s’està presentant el projecte a cada un dels pobles de 
la  comarca  i  s’estan  recollint  les  necessitats  presents  en  cada municipi  per  tal  d’elaborar 
l’estudi que  ens permetrà  saber  les necessitats  reals per poder  crear  la plataforma.  També 
comenta que  s’estan  realitzant  entrevistes  a  agents  clau de  la  comarca que  es dediquen  al 
servei a les persones així com a les treballadores socials del Consell Comarcal i les tècniques de 
Joventut per poder obtenir una radiografia dels interessos dels joves de la comarca.  

http://www.lesgarriguesfentcami.cat/
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També explica que  la  jornada d’intercanvi d’experiències sobre models d’iniciatives  locals de 
prestació de serveis a la gent gran està prevista per al dia 28 d’abril. Arran de la visita que es va 
efectuar  el  passat mes  de  gener  als  centres  cívics  d’Igualada  i  Anglesola,  el  Comitè  Tècnic 
considera adient invitar‐los a aquesta jornada, tot i que no està confirmat. En aquesta jornada 
també es donaran a conèixer els resultats de la diagnosi de necessitats d’atenció a la gent gran 
i detecció d’oportunitats d’ocupació.  

Finalment, la senyora Núria Poch informa que la formació adreçada a professionals de l’àmbit 
sociosanitari de  la  comarca, que  farà  la  Fundació  Pere  Tarrés,  està prevista que  es dugui  a 
terme els mesos de maig, juny i mig juliol. Tindrà una durada de 150 hores i hi haurà 20 places.  

 

3. Projecte núm. 8: Joves al capdavant: formem‐nos, treballem i vivim a les Garrigues 

El  senyor  Isidre  Pinyol  introdueix  el  projecte núm.  8  comentant quins  en  són  els objectius: 
apoderar els  joves de  la comarca, que hi hagi un retorn dels que marxen fora  i atraure  joves 
amb talent i capacitat d’emprenedoria.  

La senyora Marta Peiró comenta que la pròpia comarca “obliga” a marxar els joves ja que hi ha 
pobles on no hi arriben autobusos  i, per tant, els és més còmode anar‐se’n a viure a un altre 
lloc.  

La senyora Tere Garsaball diu que hi ha d’haver mitjans en telecomunicacions. El senyora Isidre 
Pinyol  explica  que  les  infraestructures  també  s’estan  treballant  en  una  altra  línia  del  Pla 
estratègic  i que s’han passat enquestes als ajuntaments per saber  la realitat de cada poble  ja 
que el transport és bàsic.  

La senyora Marta Peiró parla de la dificultat del retorn dels joves que han marxat a causa del 
vincle que ja estableixen al nou lloc de residència quan hi van a estudiar.  

El president comenta que cal analitzar molt bé  la situació dels  joves per  tal de saber quines 
actuacions cal fer exactament i com fer‐les.  

El senyor  Josep M. Magrinyà diu que considera que el que cal és  indústria per crear  llocs de 
treball i, d’aquesta manera, atraure els joves.  

La senyora Marta Peiró explica que es troben casos en què botigues dels pobles tanquen per 
jubilació però els traspassos són elevats i els joves no se’n poden fer càrrec. Per tant, la botiga 
tanca  i després  la gent es queixa que no hi ha serveis. És un peix que es mossega  la cua. El 
senyor Isidre Pinyol afegeix que a Arbeca actualment no hi ha quiosc. La senyora Montse Aixalà 
diu que, si no utilitzem els serveis del poble, aquests tancaran.  

El senyor. Josep M. Solé comenta que hem de treballar el sentiment de pertinença  ja que en 
general  no  hi  creem  i  això  genera  baixa  autoestima  i  no  sentir‐nos  útils  en  reunions  o 
comissions.  Per  tant,  hem  de  crear  una  història  a  la  comarca  que  ens  faci  ser  i  sentir‐nos 
garriguencs. També diu que ens calen mesures dràstiques perquè  la comarca canviï, com per 
exemple que  les persones amb  lideratge siguin menors de 50 anys, ja que no és possible que 
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les persones més grans dissenyin la història per als joves, perquè són ells els que han de crear 
el seu futur.  

A  continuació,  la  senyora  Marta  Peiró  ens  presenta  i  explica  els  programes  que  s’estan 
executant des de Joventut en relació amb els projectes previstos a la línia 8 del Pla estratègic: 
Accions  en  ruta, Garantia  juvenil, Oportunitat  jove,  Integrals,  Servei  de  Treball  de  l’Oficina 
Jove, Odisseu, Primavera del treball, Apropa’t i I‐FEST.  

La  senyora Montse  Aixalà  diu  que  li  és  difícil  trobar  personal  per  a  la  residència  amb  la 
formació que es demana; sí que en troba a la zona de Mollerussa i ho relaciona amb el fet que 
allí es  fa el cicle de sociosanitari. La senyora Marta Peiró comenta que no hi ha gaires  joves 
amb formació aturats a la comarca.  

La  senyora Marta Peiró  comenta que,  arran de  la  trobada de  regidors que  van  realitzar, es 
contactarà  amb  els  joves  de  la  comarca  i  se’ls  preguntaran, mitjançant  una  enquesta,  els 
motius  pels  quals  tornarien  a  la  comarca.  Està  previst  fer‐ho  a  través  d’una  aplicació  i 
convocant els joves per explicar‐los quina és la realitat del seu municipi.  

 

4. Precs i preguntes 

El senyor Josep M. Solé parla de la importància de no quedar‐nos amb la radiografia sinó que 
hem de buscar solucions.  

A continuació el  senyor  Josep M. Solé ens presenta un document amb  idees per canviar  les 
coses  sobre  quatre  àmbits:  formació,  treball,  viure  i  identificació. Afirma  que  som  un  punt 
important de canvi i transformació.  

Finalment, el Grup d’Impuls acorda que la propera reunió tindrà lloc el dia 25 d’abril a les 9 del 
matí.  També arriba a l’acord d’enviar l’informe de l’estudi de necessitats relatiu al projecte de 
serveis de proximitat així que estigui a punt. També està previst que en  la propera reunió hi 
hagi alguna novetat sobre les enquestes que es passaran als joves sobre els motius de retorn.  


